
Komisia školstva, mládeže a športu 

Pri Mestskom zastupiteľstve mesta Kežmarok 

Zápisnica zo zasadnutia konaného dňa 25.01.2024 

 

Miesto konania: Zasadacia miestnosť na 1. poschodí Mestského úradu 

Dátum a čas konania: 25. januára 2024 o 15:00 hod. 

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny  

 

Program zasadnutia: 

1. Otvorenie   

2. Plánované spájanie MŠ a ZŠ v meste Kežmarok 

3. Rôzne 

4. Záver 

 

K bodu č. 1: 

Zasadnutie komisie školstva, mládeže a športu otvorila jej predsedníčka PhDr. Marta Sabolová, 

ktorá všetkých privítala, otvorila zasadnutie komisie a oboznámila s programom zasadnutia. 

K bodu č.2:  

Predsedníčka komisie vyzvala vedúcu odd. školstva, mládeže a športu o predstavenie konceptu 

mesta Kežmarok spájania materských a základných škôl  a následne štatutárov jednotlivých MŠ 

a ZŠ, aby sa vyjadrili k navrhovanému konceptu mesta Kežmarok spájania materských 

a základných škôl. 

• Mgr. Lucia Troppová – zlá finančná situácia MŠ, navýšené finančné prostriedky nad 

rámec normatívu nepostačujú, koncept spájania MŠ a ZŠ, jednalo by sa o zlúčenie o ZŠ 

Dr. Daniela Fischera a ZŠ Grundschüle s 3 MŠ: Kuzmányho, Cintorínska a Možiarska. 

Prerozdelenie ešte nie je dohodnuté, Koncept spájania MŠ a ZŠ by sa nedotkol detí, 

žiakov a rodičov, deti nezmenia svoje vzdelávacie prostredie, nezmenia sa im ani 

pedagogickí zamestnanci. V prevádzke by ostali aj školské jedálne, aby strava bola 

zabezpečená.  

Výhody konceptu: lepšia kontinuita vzdelávania, prepojenosť školských vzdelávacích 

programov, efektívnejší prechod medzi jednotlivými stupňami vzdelávania, vytvorenie 

celistvého a podporujúceho vzdelávacieho procesu pre deti, nemusí sa zvyšovať školné 

pre deti, sociálne výhody pre zamestnancov ( napr. čerpanie rekreačných poukazov), 

zapojenie sa do projektov, pri ktorých sa zohľadňuje veľkosť školského zariadenia 

a využívanie eurofondov, využívanie podporného tímu základnej školy pre deti 



materskej školy, ktoré majú poruchy alebo špeciálne výchovno- vzdelávacie problémy 

( asistenti, špeciálny pedagóg, logopéd, ap.), využívanie učiteľov ZŠ na rôzne aktivity 

v MŠ - realizácia lyžiarskeho a plaveckého výcviku, efektívnejšie zabezpečenie 

zastupovania pedagogických a prevádzkových zamestnancov, zdieľanie spoločných 

zdrojov ako sú učebnice, učebné materiály a priestory, ušetrené finančné prostriedky 

možné využiť na rekonštrukciu budovy MŠ Možiarska a dobudovanie exteriéru MŠ 

Cintorínska. 

 

• Mgr. Elena Malinová – k 30.06.2024 končí funkčné obdobie riaditeľky a odchádza do 

dôchodku, požiadala o vyjadrenie Ministerstvo školstva: spájanie MŠ a ZŠ spadá do 

výhradnej kompetencie zriaďovateľa, pri vytvorení subjektu  MŠ a ZŠ ide o spojenie 

dvoch rozdielnych škôl s odlišnosťami z hľadiska obsahu, vzdelávania a organizácie 

činnosti, spôsobu vykonávania vzdelávacie procesu a metód a požiadaviek na priestory, 

hygienu, na kvalifikačné predpoklady pedagogických zamestnancov.  

Riziká: pri spojení MŠ a ZŠ prestane existovať samostatná ZŠ, ZŠ a MŠ už budú len 

organizačnou zložkou, MŠ sa nebude môcť samostatne uchádzať o dotácie, granty, 

zapájať do projektov, rovnako tak ani ZŠ. Nemožno očakávať zvýšenie kvality 

predprimárneho vzdelávania alebo zvýšenie kvality primárneho vzdelávania. Je možné 

očakávať zhoršenie pracovných vzťahov.  

Pri dobrom fungovaní MŠ a ZŠ samostatne nie je dôvod na tento  koncept spájania. 

Predložené informácie o finančných úsporách konceptu spájania sú zavadzajúce, 

pretože riaditeľ MŠ má príspevok za riadenie v rozmedzí 200-350 podľa výšky 

dosiahnutého vzdelania. Nie je to len o riadení MŠ, sama pôsobí ako pedagogická sila 

v triede. 

V MŠ Možiarska je 105 detí vo veku od 2 – 6 rokov. MŠ požiadala o navýšenie 

príspevku z dôvodu nárastu  faktúr za teplo o 200%. V roku 2022 bola faktúra 1000 – 

1200 € a teraz je to okolo 3200 – 3600 €. Po spojení náklady na teplo sa neznížia. MŠ 

a ZŠ sú financované z rozdielnych ekonomických kapitol. MŠ počas zapájania do 

projektov priniesli do rozpočtu sumy 98 000 €, 84 000 €, 109 000 €.  

Vedúca školskej jedálne – sú predpísané tabuľky na činnosť, podľa počtu stravníkov.  

Školník – úväzok 0,25 rozsiahla záhrada a veľká budova, ktorú spravuje.  

Personalistka a ekonóm -  je možné ušetrenie pre všetky MŠ. 

 

• PaedDr. Slavka Jezerčáková – prvé funkčné obdobie, MŠ je obnovená, zateplená. MŠ 

v Kežmarku sú v úzadí z pohľadu Ministerstva školstva, pretrváva snaha 

o napredovanie MŠ, aby sa MŠ neustále zviditeľňovala. 

Z pohľadu dofinancovaní a finančných problémov  súhlasí, že pretrvávajú, mesto sa 

však k tomu stavia veľmi zodpovedne a pomáha. Financovanie MŠ je na základe 

koeficientu na dieťa, čiže podľa počtu detí zapísaných do MŠ.  

Pri tvorbe rozpočtu rátajú s rastúcimi cenami energii, odchodnými pre zamestnancov, 

ale nikdy nie je rozpočet schválený v žiadanej výške. Počet detí zapísaných závisí od 

lokality, každý rok je pôrodnosť iná. Problémom z pohľadu financovania boli aj 

odmeny, ktoré vyplývajú zo zákona, odmeny 500 €, 300 €. Následne navýšenie platov 

od 01.01.2023 a 01.09.2023. Najväčším problémom sú ceny energií 200 – 300 %.  

Prelom školského a kalendárneho roka, keď je nástup detí v septembri. Projekty sú 

špecifikované pre MŠ a ZŠ zvlášť.  

 



• Mgr. Bc. Sylvia Pavligová – Normatív na dieťa podľa VZN je 3150 €. Mesto určí 

percentuálne od 60 – 90% z príspevku na dieťa pre MŠ, zvyšné % si ponechá v prípade 

potreby havarijného stavu a podobne. Preto nie je jasné ako mesto tvrdí, že MŠ 

dostávajú nad rámec podľa VZN. V MŠ je momentálne 150 detí krát normatív na dieťa. 

Z príspevku je potrebné zaplatiť mzdy, prevádzku celej MŠ. V MŠ sú zamestnaný 

zastabilizovaný kolektív po 30-ke s vysokoškolským vzdelaním a prvou atestáciou. 

Učiteľky s stredoškolským vzdelaním by mali nižšie mzdy, tým pádom by bola veľká 

úspora na mzdách. Budova MŠ je veľká, každá trieda má svoju šatňu, spálňu, MŠ má 

vlastnú jedáleň, 3 telocvične, preto MŠ dobehli vysoké náklady na energie. MŠ je od 

roku 2002 právnym subjektom a nevie o tom, žeby niekedy bola niekedy 

dofinancovaný. V roku 2023 po uvoľnení všetkých opatrení spojených s COVID – 19 

prišlo avízo o zvyšovaní cien energií. MŠ čakala navýšenie, ale šok prišiel, keď 

v januári 2023 prišla faktúra za teplo a teplú vodu 6633 €. Rok predtým bola faktúra vo 

výške 2100 €. Za rok 2022 zaplatila MŠ Spravbythermu 15 400 € a v roku 2023 44 000 

€. Zvýšené sumy faktúr avizovali na mesto hneď po prvom mesiaci, potom na polroka 

a na konci roka 2023. MŠ so zvýšenými sumami za faktúry nie je schopná nič spraviť, 

nie je k tomu kompetentná. Ak by to bolo možné zo strany MŠ, vypovedali by zmluvu 

dodávateľovi a hľadali by lacnejšiu alternatívu. Všetky MŠ v Kežmarku sa spolupracujú  

na organizácii na projektoch a akciách  s Mestom, CVČ a pod.  

 

• Mgr. Zlatica Scherfel, M.A. – ZŠ Dr. Daniela Fischera má taktiež navýšené náklady na 

energiu a to o 51 Eur/MWh od vysúťaženého dodávateľa. ZŠ dostala návrh novej 

zmluvy na energie, kde sú ceny opäť vyššie. MŠ a ZŠ po spojení vi vedia pomôcť 

v ŠKD. Čo sa týka časovej dispozície, tam vidí potenciál po spojení MŠ a ZŠ, ale snažia 

sa to vykryť v rámci školy a školského klubu. Je potrebné vedieť konkurovať ZŠ a MŠ 

svätého Kríža, čo sa týka počtu detí zapísaných do školy. ZŠ vyvíja aktivity spolu s MŠ 

na podporu zápisu detí. Spájanie MŠ a ZŠ bude náročné. ZŠ je orientovaná na prírodné 

vedy a MŠ Kuzmányho je orientovaná folklórne a iné smerovanie. Určite budú vyvíjať 

snahu, aby po spojení smerovali školy spoločne. Školník je na ZŠ má 100% úväzok, 

všetka jeho práca je nariadená, nevie si predstaviť ako by školník pracoval ešte pre 

ďalšiu jednu alebo dve MŠ. Starostlivosť o budovy, kosenie atď. Riaditeľky MŠ sú 

skúsené vo svojej sfére, riaditelia ZŠ by museli spracovať agendu ZŠ a MŠ riadenia 

dokopy. 

 

• Mgr. Miroslav Beňko – Plný súhlas so všetkým, čo bolo povedané. Čo sa týka 

racionalizácie, negatívum je, že riaditeľ by musel byť odvolaný a nie je istota, či bude 

znovu zvolený. Riaditeľ ZŠ je už v zabehnutých koľajach, práca je podchytená. Z roka 

na rok je pôrodnosť nižšie v KK. Zvyšovanie obsadenosti škôl žiakmi mimo KK, na 

ktoré mesto peniaze z daní nedostáva. Môže nastať situácia, že rapídne ubudne detí 

a mesto nebude zvládať uživiť MŠ. Ako riaditeľ zodpovedá za VZP, v škole je 

momentálne 23 tried.  

 

• PaedDr. Dušan Tokarčík – Nižná brána je už siedmy rok ako MŠ a ZŠ, keď došlo 

k spojeniu, tak učiteľky z MŠ Severná prišli na Nižnú bránu do nového prostredia, čo 

sa týka spojenie MŠ a ZŠ vníma len samé pozitíva, jedná budova, deti z MŠ sú priamo 

so žiakmi ZŠ, efektivita, racionalizácia sú zabezpečené. Ani počas kovidové obdobia 

neboli žiadne existenčné problémy s financovaním MŠ. Je za spájanie MŠ a ZŠ. 

 

• PhDr. Marta Sabolová – Je nesmiernou výhodou, ak spojená MŠ a ZŠ je v jednej 

budove. Racionalizácia  - spájanie ako nezvratný krok zo strany zriaďovateľa, pri 



ktorom by sa mal použiť rozum (racio), preto aj dnes kvôli tomuto kroku zasadá 

komisia, ktorá sa k tomu vyjadrí, či to bude prínosné. Sú avizované zmeny financovania 

materských škôl na rok 2025 zo strany Ministerstva školstva. Aká je vyťaženosť ZŠ 

Grundschüle a Dr. Daniela Fischera? Nové subjekty musia mať nových riaditeľov na 

základe výberového konania do 6 mesiacov, dovtedy zriaďovateľ len poverí plne 

kvalifikovanú osobu riadením. Pôrodnosť v okrese Kežmarok má stúpajúci trend, vie si 

predstaviť zriadenie jaslí na území mesta.  

 

• Jozef Juhász – Otázka na vedúcu školstva – zisťovala, ako to funguje v iných mestách 

a čo sa týka financií? V PP je jedna MŠ a ZŠ a ostatné sú v samostatných budovách. 

V Bratislave v Novom meste majú v spoločných aj v samostatných budovách. Čo sa 

týka financií je len hrubý odhad, záleží to od detí zapísaných v septembri 2024. Ďalej 

to závisí aj od MsZ, ako sa k tomu postaví a podľa toho, ktoré MŠ a ZŠ sa spoja 

konkrétne. Ako sú školy na tom kapacitne? ZŠ Dr. Daniela Fischera má v každom 

ročníku po 3 triedy okrem prvého (Scherfel).  Grundschüle má 503 žiakov, nejakých 

zahraničných, ale na 100% vyťaženosť.  

 

• Mgr. Jaroslav Božoň – Ak by sa na MsZ schvaľovalo zvýšenie školného na dieťa, či 

bude aj naďalej potrebné spájanie? Do konca marca musí byť uzavretý celý proces 

vyraďovania a vzniku nových školských subjektov podľa zákona.  

 

• Mgr. Bc. Jozef Matia – V hre je aj spájanie a aj možné zvyšovanie poplatkov za školné.  

 

• PhDr. Jana Duľová – pracuje ako vedúca školskej jedálne, čo je špecifická práca, 

nakoľko je podľa tabuliek a počtov detí na jedáleň. Má na starosti príjem tovaru, 

kontrolu tovaru, komunikácia s kuchyňou a rodičmi, platby za obedy. Ak by bola strava 

dovážaná do MŠ je to iná vec, jedna vedúca by postačovala. Dlhodobo zastupuje druhú 

vedúcu jedálne, dá sa to zvládnuť. Robí dva krát tú istú prácu za obe. Kuchárka má 

svoju náplň práce a nemôže kontrolovať tovar, prijatie, čerstvosť, v akom stave je 

strava. Ekonomická úspora pri spájaní je odvážne tvrdenie.  

 

• Mgr. Miroslava Müncnerová – Otázka je, či je to už hotová vec, lebo to bolo v KTV, 

najprv by sa tým mala zaoberať komisia ŠMaŠ, MsZ a až potom dať na verejnosť. Ak 

je spájanie MŠ a ZŠ do jednej budovy - je to super, ušetrí sa na energiách. Riaditeľ 

s väčšou agendou musí mať príplatok a aj zástupcu v MŠ. Jediné riešenie je spojenie 

mestských MŠ a ZŠ, ak by boli uvoľnené priestory MŠ a ZŠ sv. Kríža, ktorá je v 

mestskej budove. 

 

• Ing. Zuzana Rumlová – najväčším problémom sú ceny energií. MŠ ceny nevedia 

ovplyvniť.  

 

• Mgr. Michal Gaborčík – Koľko mimo kežmarských detí chodí do kežmarských 

materských škôl? Podielové dane dostáva mesto len za Kežmarčanov. MŠ Možiarska – 

1/5 mimo kežmarské deti,  MŠ Kuzmányho okolo 8, MŠ Cintorínska okolo 8 detí mimo 

Kežmarku. Školy ZŠ s vlastnou kotolňou mali zvýšené o 1,5 násobok.  

 



• Mgr. Miroslav Beňko – ZŠ majú ceny energií vysúťažené po hlavičkou mesta 

Kežmarok za veľmi dobrých podmienok na dlhé obdobie.  

 

• Mgr. Miroslava Müncnerová – Ak by sa MŠ a ZŠ spojili, dodávatelia energií by sme 

nezmenili. 

 

• Ing. Eleonóra Levická – Ekonomické vyčíslenie je čistá mzda alebo celková cena práce? 

Celková cena práce. Zmena zákona pre financovanie MŠ – zo štátu. Nepoškodí tento 

krok MŠ po zmene zákona v roku 2025?  

 

• Mgr. Lucia Troppová - Pripravuje sa zákon o MŠ, aby spadali pod prenesené 

kompetencie, nevieme ako zákon ešte vyzerá, či pod prenesené kompetencie pôjde len 

mzdový normatív, alebo aj prevádzkový normatív, ak si štát vezme pod seba všetky MŠ 

a nebude dosť financií, nevieme, aký vysoký bude normatív, z daní nepríde do mesta 

žiadna suma a tým pádom stratí mesto možnosť dofinancovať MŠ v prípade potreby, ak 

by bol rovnaký normatív ako teraz, MŠ by dostali o 98 000 € a mesto by nemali z čoho 

dofinancovať, komunikujeme s Úniou miest, ktorý spolupracujú na príprave tohto 

zákona.  

 

• PhDr. Marta Sabolová - Je avizovaná celková zmena financovania na žiaka, lebo 

financovanie na žiaka prinieslo samé negatíva, systém financovania sa má úplne 

zmeniť, vyjadril sa minister Drücker.  

 

• Ing. Eleonóra Levická - Nevie, či príde k úspore financií spájaním, MŠ ostávajú vo 

svojich budovách, mesto má vysúťažené energie a štatutári vedia hospodáriť, starajú sa 

o svoje školy, nie je možné  zamieňať ekonomické kapitoly, žiadosti od MŠ na 

dofinancovanie kvôli markantným nárastom cien energií, ak sa ceny nezmenia, 

nedokážu uhradiť ani v roku 2024, 2025... Ak by došlo k spájaniu a nárastu práce pre 

zamestnancov, sú potrebné vyššie príplatky, alebo budú ľudia robiť viac za tú istú 

mzdu? Je potrebné brať do úvahy aj toto ľudské hľadisko. 

 

• Mgr. Gabriela Karabinošová – nevidí v spájaní potenciál, mesto stagnuje, sú veľmi 

pomalé reakcie, znižovali sa poplatky do 3 rokov na dieťa, ale nespravilo to žiadny 

efekt. Prečo už nebolo v decembrovom zastupiteľstve návrh na zvýšenie školného? 

Prečo sa neriešili ceny energií so Spravbythermom, nevidí uvedené navrhované 

riešenia. ZŠ Grundschüle a Dr. Daniela Fischera sú vyťažené, nevidí priestory, kde by 

sa MŠ k ním presunula, MŠ ostávajú vo vlastných budovách, tým sa nič nezlepší. Je 

lepšie počkať na nový zákon, prečo zrazu sa tak tlačí na spájanie, aký je zámer? Nemá 

význam spájanie, ak MŠ ostanú v samostatných budovách, preto nevidí v tom žiaden 

význam, oveľa väčšia pomoc by bolo zvýšenie poplatkov školného. Spravbytherm má 

zvlášť vysúťažené ceny energií, ktoré mesto neovplyvní.  

 

• Mgr. Lucia Troppová - MŠ si podali žiadosti o dofinancovanie a kde bolo potrebné 

mesto dofinancovalo tieto výdavky.  

 

• Mgr. Bc. Jozef Matia – So Spravbythermom prebiehali viaceré rokovanie ohľadom cien 

energií, sú tam dozorné rady, dúfa, že mesto dostane výstupy, netýka sa to len MŠ, ale 



aj ostatných organizácií mesta, ktoré sú napojené na Spravbytherm, roky predtým boli 

výhodne ceny energii, v roku 2023 však došlo k zmene cien pre Spravbytherm. Zároveň 

požiadal, aby na MsZ vystúpil aj štatutár Spravbythermu a zodpovedal tieto otázky.   

 

• Katarína Šišková – Koľko zamestnancov v MŠ je na oddelení personalistiky?  

 

• Mgr. Lucia Troppová - Jedna osoba na 0,3 úväzku pre každú MŠ. Miesto personalistky 

by sa zrušilo a presunula by sa náplň práce na zamestnankyňu ZŠ.  

 

• Katarína Šišková - Nenastali by problémy pri dofinancovaní, ak by došlo k spájaniu?  

 

• Mgr. Lucia Troppová - nevie to posúdiť dopredu, predpokladá, že sa situácia spájaním 

zlepší. Každá MŠ má svojho priradeného špeciálneho pedagóga. CPP zabezpečuje len 

vstupné vyšetrenie, ak má dieťa nejaké poruchy, podporný tím pracuje na škole celý 

rok, ak potrebuje dieťa špeciálnu psychologickú podporu asistenta, MŠ si ho nevie 

zabezpečiť, nemá nato prostriedky, ale ZŠ má takého zamestnanca. Od septembra 

vznikajú podporné tímy na ZŠ, od roku 2026 musia mať všetky MŠ podporné tímy.  

 

• Katarína Šišková - Ak by sa všetky MŠ šli pod jeden subjekt, nemalo by to väčší efekt 

ako tento navrhovaný koncept?  

 

• Mgr. Lucia Troppová - Bolo v úvahe aj pod jeden subjekt, preberalo sa to na poradách, 

z ekonomického hľadiska vychádza lepšie spájanie MŠ a ZŠ.  

 

• Katarína Šišková - Čo sa týka budovy ZŠ a MŠ sv. Kríža, mesto dostalo túto budovu 

v rámci projektu, mesto investovalo minimum, zateplenie a vybavenie budovy riešila 

cirkev.  

 

• Mgr. Miroslava Müncnerová - Ak mesto ide do takýchto radikálnych riešení, v prvom 

rade by ho malo zaujímať, že do tejto budovy by mohli ísť ZŠ aj MŠ spoločne, 

nenarážala na cirkev ako takú, len poukázala na túto možnosť, mesto dofinancovalo 

v prípade opráv,  je to majetok mesta a jedná z možností ako ušetriť, prípadne napojiť 

školu na Geovrt.  

 

• Mgr. Lucia Troppová - Investuje aj cirkev do budovy, ale samozrejme financie idú aj 

z mesta, je to logické mať mestské školy v energeticky menej náročnej budove. 

 

• Ing. Eleonóra Levická – Spravbytherm má uvedené ceny tepla len do 2017 na svojom 

webe, pri ktorých nedošlo k problém s financovaním MŠ. Štatutári si vedia pozrieť 

svoje účtovníctvo roky dozadu a porovnať.  

 

• PhDr. Duľová Jana – nerozumie, ako tak veľmi sumy za faktúry za teplo narastajú 

z mesiaca na mesiac, keď nie sú ani také nízke teploty.  

 

• Mgr. Bc. Jozef Matia – Ak by sa vstupil do platnosti zmenení zákon v roku 2025 

ohľadom MŠ, v Kežmarku by jedna MŠ zanikla s určitosťou. Mesto nebude mať dosah 

na MŠ. Stále je lepšia situácia, ak patria MŠ pod mesto, jednoduchšie riešenie rôznych 

situácii s vedením mesta ohľadom MŠ ako so štátom, mesto vie priamo zasiahnuť, 



obhájiť si svoje rozhodnutia. Príklad Hotelová akadémia, PSK ako zriaďovateľ rozhodol 

a mesto nemá žiadnu právomoc. Štatutári si nezisťovali v iných spojených MŠ ako to 

funguje, viceprimátor má informácie, že sú tam prínosy. Treba pozerať aj na edukačný 

proces.  

 

• Mgr. Gabriela Karabinošová – má víziu, že by sa všetky MŠ presunuli do budovy HA.  

 

• Mgr. Ondrej Jankura – Kde je dôvod na spájanie, keď nemáme brať do úvahy len 

energetické a finančné hľadisko. Prečo je to potrebné spájať, nepadla otázka prečo to 

spájať. Ako poslanci MsZ musia pozerať aj nato ľudské hľadisko ako povedala pani 

Levická. Aby sme sa zamysleli aj nad tými ľuďmi, ktorí pracujú v školách, lebo sú to 

obyvatelia tohto mesta, naši kolegovia a kolegyne.  

 

Stanovisko komisie školstva, mládeže a športu bude zverejnené na ďalšom zasadnutí 

komisie dňa 06.02.2024. 

 

K bodu č. 3: 

- 

K bodu č. 4: 

Na záver predsedníčka komisie školstva, mládeže a športu PhDr. Marta Sabolová poďakovala 

prítomným za účasť a zasadnutie ukončila. 

V Kežmarku 25.01.2024                                                        PhDr. Marta Sabolová     

Zapísal: Mgr. Dávid Cintula            predseda komisie školstva, mládeže a športu 


